
PROTOKÓŁ Nr LXIX.2024 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 25 kwietnia 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 

 

         Otwarcia LXIX sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 15 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

   

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy Złotów 

Pawła Michalskiego – Zastępcę Wójta Gminy Złotów 

Iwonę  Nawrocką – nowo mianowanego dyrektora Szkoły Podstawowej w Kleszczynie 

Mariusza Filipkowskiego – dyrektora Szkoły Podstawowej w Świętej 

Joannę Musiał – Kołdę – pracownika Urzędu Gminy w Złotowie ds. obsługi oświaty 

szkolnej i przedszkolnej 

            Marcina Ziółkowskiego – pracownika Urzędu Gminy w Złotowie ds. budownictwa, 

promocji gminy oraz kultury fizycznej i sportu 

 

            - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zanim rozpoczniemy realizację porządku obrad, aby 

zaoszczędzić tutaj czasu naszym Dyrektorom, chcielibyśmy tutaj oddam głos Panu Wójtowi, 

bo chcielibyśmy tutaj tak uroczyście, przy okazji naszej uroczystej ostatniej sesji wręczyć 

nominację. Tak? Proszę bardzo Panie Wójcie. 

 

Piotr Lach – powiedział, z przyczyn technicznych pozwólcie Państwo, że ten wstęp powiem 

na siedząco, że musimy korzystać z mikrofonów. Także chciałem serdecznie pogratulować 

osobom, które stanęły do konkursu i go wygrały, czyli Pani Iwonie Nawrockiej  

i Panu Mariuszowi Filipkowskiemu. Są to, będą to za chwileczkę Dyrektorzy, którzy będą 

pełnili swoje funkcje. Pani Iwona Nawrocka będzie to debiut w roli Dyrektora, mam nadzieję, 

że udany, znamy Pani dorobek. Po pierwsze z procedur konkursowych, ale też  



2 

 

z obserwacji, odwiedzin w Szkole, także jesteśmy pewni, że będzie to kadencja dyrektorska 

bardzo udana i również doświadczony dyrektor Pan Mariusz Filipkowski przeszedł bez 

problemów procedury rekrutacyjne. Po wielu latach musimy też naszych dyrektorów tutaj 

sprawdzać, ale wszystko jest w porządku. Także gratulujemy obu osobom i wręczymy akty, 

które potwierdzają przejście tej procedury. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział,  ja też, Drodzy Państwo, w imieniu Rady chciałem się 

złożyć, przyłączyć tutaj do tych życzeń. Życzę Państwu realizacji planów, nowych pomysłów, 

które macie na funkcjonowanie Waszych Szkół, aby to wszystko odbyło się z dobrem dla tych 

najmłodszych i dużo wytrwałości, przede wszystkim w tym, co robicie i zdrowia, bo na 

Waszych stanowiskach, tej wytrwałości i zdrowia jednak potrzeba. 

 

Piotr Lach – powiedział, tak jak proszę Państwa, zarządzenie w sprawie powierzenia 

stanowiska Dyrektora Szkoły Podstawowej imienia Marii Kilar w Kleszczynie. I zarządzam co 

następuje, że w wyniku rozstrzygnięcia konkursu na Dyrektora Szkoły powierzam pani Iwonie 

Nawrockiej stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej imienia Marii Kilar w Kleszczynie na 

okres od 1 września 2024 roku do dnia 31 sierpnia 2029 roku. Jednocześnie, upoważniam panią 

Iwonę Nawrocką do wykonywania czynności związanych z funkcjonowaniem Szkoły, w tym 

do zatrudniania pracowników. Zarządzenie wchodzi w życie z dniem podpisania. Proszę 

bardzo. I również zarządzenie o podobnej treści. Jest to zarządzenie w sprawie powierzenia 

stanowiska Dyrektora Szkoły Podstawowej imienia Marii Konopnickiej w Świętej. W wyniku 

rozstrzygnięcia konkursu na Dyrektora Szkoły, powierzam Panu Mariuszowi Filipkowskiemu 

stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej imienia Marii Konopnickiej w Świętej na okres od 

1 września 2024 roku do dnia 31 sierpnia 2029 roku, upoważniam Pana Mariusza 

Filipkowskiego do wykonywania czynności związanych z funkcjonowaniem Szkoły, w tym do 

zatrudnienia pracowników i zarządzenie wchodzi z dniem podpisania. Panie Dyrektorze, 

gratuluję. Życzymy sukcesów. Będzie to praca od 1 września, ale myślę, że już przygotowanie 

obu Szkół do pracy będzie u Państwa udziałem, no Pan Dyrektor kontynuuje swoją pracę, ale 

pani Iwona będzie pewnie się przygotowywała do tego, żeby ta Szkoła w jak najlepszym stanie 

rozpoczęła pracę od 1 września i mam nadzieję, że będzie to udany rok szkolny. Także 

dziękuję bardzo i gratuluję. 

 

Iwona Nawrocka – powiedziała, Dziękuję bardzo za tą dzisiejszą nominację, za ten akt. 

Jestem pełna gotowości i w pełni świadoma do pełnienia tej funkcji, którą mi powierzono. 
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Nastawiam się pozytywnie, liczę na dobrą współpracę z organem prowadzącym i życzę samej 

sobie powodzenia, bo zdaję sobie sprawę z odpowiedzialności, jaka na nie drzemie. Mam 

nadzieję, że ta kadencja, która została mi powierzona, będzie dobrym czasem, dobrze 

wykorzystanym przeze mnie, a Ci, którzy są najważniejsi, jak już tutaj padło, to hasło 

uczniowie będą zadowoleni i dumni z mojej postawy. Dziękuję serdecznie. 

 

Mariusz Filipkowski – powiedział, Ja bardzo dziękuję za powierzenie. To już kolejne 5 lat, 25 

lat minęło, mam nadzieję, że te 5 lat nie będzie gorsze, od tych 25. Ja bardzo dziękuję też za 

oddane głosy na mnie. Ja sobie doskonale zdaję sprawę, że te głosy oddane na mnie nie były na 

mnie przede wszystkim, bo Dyrektor sam być właściwie niewiele może. Tego osoby odbieram 

jako akt zaufania dla wszystkich nauczycieli, dla pracowników Szkoły i postaramy się 

wszyscy, żeby uczniów i rodziców, no i Państwa nie rozczarować. Dziękuję bardzo, jeszcze 

raz. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękujemy również, proszę bardzo jeżeli Państwo chcecie, 

możecie Państwo pozostać z nami, będzie nam bardzo miło, a jeżeli.. Ale wiem, że obowiązki 

wzywają, tak jest. Życzę jeszcze raz wszystkim powodzenia.  

 

godz. 907 – Pani Iwona Nawrocka oraz Pan Mariusz Filipkowski opuszczają obrady sesji  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, przechodzimy do realizacji dzisiejszego 

porządku obrad, wszystkim wiadomo, otrzymaliście Państwo w odpowiednim terminie, 

proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji.  

 

Ad 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo wraz z niezbędnymi materiałami 

otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad.  

 

         § 2. Ustalam następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
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5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy  

6. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Złotów za rok 2023 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złotowie za 

rok 2023 

8. Sprawozdanie finansowe i z działalności Zarządu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

Gminy Złotów Sp. z o.o. za rok 2023 

9. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów za kadencję 2018 – 2024 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2024 rok 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 

– 2029 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium Uwarunkowań  

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Złotów  

13. Interpelacje i zapytania radnych  

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

15. Wolne wnioski i informacje 

16. Zamknięcie obrad 

 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść jakieś zmiany do 

proponowanego porządku obrad? Proszę o zgłaszanie. Proszę, Panie Wójcie. 

  

Piotr Lach – powiedział, Szanowna Rado, chciałbym wprowadzić, poprosić o wprowadzenie 

do dzisiejszego porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielania dotacji na prace przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

Uchwała dotyczy udzielania dotacji z budżetu gminy na wykonanie projektu budowlanego, 

który będzie pozwalał na wyremontowanie zabytkowego młyna wiatrakowego w miejscowości 

Święta. Dziękuję. 
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Sławomir Czyżyk –  powiedział, Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie przyjęcie 

proponowanej zmiany. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Proponowana zmiana porządku obrad została przyjęta jednogłośnie. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę odnotować sobie tą zmianę w pkt 10 porządku obrad. 

Kolejną numerację, proszę przesunąć o 1 

Sławomir Czyżyk –  powiedział, Drodzy Państwo, w związku z tym, iż więcej zmian nie było, 

poddaję porządek obrad pod głosowanie. Proszę bardzo, oczywiście, z uwzględnieniem 

wcześniej głosowanej zmiany. Kto jest za lub przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Porządek obrad został przyjęta jednogłośnie. 

 
        Porządek obrad po przyjętej zmianie: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy  

6. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Złotów za rok 2023 
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7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złotowie za 

rok 2023 

8. Sprawozdanie finansowe i z działalności Zarządu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

Gminy Złotów Sp. z o.o. za rok 2023 

9. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów za kadencję 2018 – 2024 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  

w gminnej ewidencji zabytków    

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2024 rok 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 

– 2029 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium Uwarunkowań  

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Złotów  

14. Interpelacje i zapytania radnych  

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

16. Wolne wnioski i informacje 

17. Zamknięcie obrad 

 
Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 2. Przechodzimy, Drodzy Państwo, do pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Ad 3 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jak wszystkim wiadomo, protokół został sporządzony zgodnie  

z przebiegiem obrad. Był wyłożony do wglądu w biurze do spraw obsługi rady. W związku  

z tym mam zapytanie – czy ktoś zachodzi konieczność odczytywania tegoż protokołu? Nie 

widzę Drodzy Państwo, poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub 

się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Zamykam głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam punkt 3 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy.  

 

Ad 4  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, przechodzimy do pkt 4 sprawozdanie Wójta Gminy  

z działalności w okresie między sesjami. Sprawozdanie razem z materiałami dotarło  

do Państwa. Proszę bardzo w formie pytań tylko do Pana Wójta, czy są jakieś niejasności, co 

do tego sprawozdania? Skoro nie ma, poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za 

przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 
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1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. Zamykam pkt 4, przechodzimy do pkt 5.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, w poniedziałek odbyło się Wspólne Posiedzenie Komisji, 

wszystkie materiały na sesję zostały szczegółowo przeanalizowane i przedyskutowane.  

 
Ad 5 

 
Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja w posiadaniu Państwa. Proszę bardzo, czy są 

pytania co do tej informacji? Skoro nie – zamykam pkt 5. Przechodzimy do pkt 6. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad 6 

Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Złotów za rok 2023.  

Otwieram dyskusję. Nie ma chętnych do dyskusji, w związku z tym, Drodzy Państwo, 

przedstawione nam sprawozdanie poddaję pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw 

lub się wstrzymuje – proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

Przechodzimy do pkt 7. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad 7 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złotowie za rok 2023. 

Otwieram dyskusję. Tak jest, tak jest. Na komisji również brała udział Pani Kierownik 

Gminnego Ośrodka. Wszystkie niejasności zostały wyjaśnione. I nawet więcej. Są pytania?  

Nie ma pytań, w związku z tym poddaję sprawozdanie pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest 

za przeciw lub się wstrzymuje – proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

Zamykam pkt 7, przechodzimy do pkt 8. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad 8 

Sprawozdanie finansowe i z działalności Zarządu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy 

Złotów Sp. z o. o. za rok 2023. Otwieram dyskusję. Wszystko jasne, skoro nie ma pytań, 

poddaję punkt pod głosowanie. W związku z tym poddaję sprawozdanie pod głosowanie, 

proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje – proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

Zamykam pkt 8, przechodzimy do pkt 9. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad 9 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów za kadencję 2018 – 2024. Otwieram 

dyskusję. Wszyscy są w posiadaniu takowego sprawozdania. 

Już mówiłem to na Komisji no bardzo pracowita Komisja, wywiązywała się przez tą kadencję 

naprawdę należycie ze swoich obowiązków. Świadczy o tym praktycznie co roku opinia  

o budżecie, jak i o wykonaniu budżetu, Chciałem tutaj Pani Przewodniczącej i Członkom tej 

Komisji bardzo serdecznie podziękować, bo to jedna z nie ukrywajmy, jedna z ważniejszych 

komisji. I te kontrole, które by były przeprowadzone, poparte swoimi opiniami wszystkimi, 

trafiały do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Regionalna Izba Obrachunkowa z kolei nie miała 

żadnych zastrzeżeń do przedstawionych opinii przez Komisję Rewizyjną. Także serdeczne 

dzięki. 

Ewa Mreła – powiedziała, to ja tylko w imieniu swojej Komisji Rewizyjnej chciałabym 

również podziękować za takie miłe słowa i powiedzieć, że jesteśmy przed kolejnym 

absolutorium, prawie ku końcowi. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Czy są pytania tutaj do Pani 

Przewodniczącej, dotyczące przedłożonego tutaj sprawozdania za całą kadencję? Nie ma? 

Skoro nie ma Drodzy Państwo, pozwolę sobie przegłosować to przedłożone sprawozdanie. 

Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje – proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   



14 

 

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

Zamykam pkt 9, przechodzimy do pkt 10. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad 10 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

na prace przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminie gminnej 

ewidencji zabytków. Projekt uchwały przed Państwem to jest ta uchwała, którą Pan Wójt tutaj 

wprowadza na dzisiejszej sesji. Proszę, bardzo są, otwieram dyskusję, są pytania? Dotyczy to 

wiatraka w Świętej. Skoro nie ma. Drodzy Państwo, poddaję projekt uchwały pod głosowanie. 

Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje – proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   
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13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXIX.667.2024 

Uchwała Nr LXIX.667.2024 w sprawie udzielenia dotacji na prace przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu. 

Zamykam pkt 10. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 11. 

Ad 11 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały budżetowej na 2024 rok. Zostały nam przedłożone dwie dodatkowe 

autopoprawki. Autopoprawki nr 1. To jest takich, można powiedzieć zbiór autopoprawek oraz 

autopoprawka Nr 2. Autopoprawka nr 2 dotycząca odwodnienia drogi, wprowadzenia zmian 

i dodatkowych środków w wysokości 150 000 na odwodnienie drogi w Kamieniu. W związku 

z tym, Drodzy Państwo, najpierw pozwolę sobie przegłosować autopoprawki nr 1, czyli ten 

cały zbiór tych autopoprawek. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   
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9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki Nr 1 zostały przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział i teraz będziemy głosować autopoprawki nr 2. Właśnie o tych, 

których mówiłem. W wysokości 150 000 budowa ścieku drogowego w miejscowości Kamień. 

Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   
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15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawka Nr 2 została przyjęte jednogłośnie  

 

 

Sławomir Czyżyk – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do uchwały budżetowej na 2024 rok. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje 

proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXIX.668.2024 
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Uchwała Nr LXIX.668.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 

2024 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Zamykam pkt 11. Przechodzimy do pkt 12. 

 

 

Ad 12 

 

Sławomir Czyżyk – przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029.  

I tutaj również najpierw musimy przegłosować autopoprawki. Poddaję pod głosowanie ten cały 

zbiór autopoprawek nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Proszę bardzo, kto jest za 

przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 
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Autopoprawki nr 1 zostały przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, autopoprawki nr 2. Wcześniej mówiłem: budowa ścieku 

drogowego w miejscowości Kamień. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, 

proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki nr 2 zostały przyjęte jednogłośnie 

 

Sławomir Czyżyk powiedział projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029 

z uwzględnieniem wcześniej głosowanych autopoprawek i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 
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1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXIX.669.2024  

Uchwała Nr LXIX.669.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029 stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

Zamykam pkt 12, przechodzimy do pkt 13. 

Ad 13 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 

Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Złotów. 

Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, 

proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 
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1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXIX.670.2024 

Uchwała Nr LXIX.670.2024 w sprawie uchwalenia zmiany Studium Uwarunkowań  

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Złotów stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

Zamykam pkt 13, przechodzimy do pkt 14. 

Ad 14 

Interpelacje i zapytania radnych  

- brak 

Ad. 15 

 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

- brak 
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Ad. 16 

 

Wolne wnioski i informacje 

Sławomir Czyżyk – powiedział  i teraz od czego tu zaczynamy Panie Wójcie? Takie pytanie, 

będę mówił tak Drodzy Państwo, no wszyscy jesteśmy świadomi, że jest to nasza ostatnia sesja 

w tym składzie jakim tu jesteśmy, jesteśmy już po wyborach. Praktycznie większość nas tutaj 

pozostaje w niezmienionym składzie. Trzy osoby nas opuszczają. Myślę, że to, że odchodzą  

z tej Rady, nie będą uczestniczyć w sesjach, bo tak to powiem nie, znaczy się, że 

no po prostu zaprzestaną swojej działalności i swoim doświadczeniem będą służyć 

swojemu społeczeństwu, swoim młodszym kolegom. Ala nie płacz dobrze. Potem- dobra. 

Powiem tak, no długo myślałem wczoraj, co tutaj powiedzieć, żeby po prostu się nie załamać, 

więc pewne rzeczy wynotowałem. Ale jak mnie tam się zacznie broda będzie trzęsła, no to 

wybaczcie mi z tego powodu, ale powiem tak: pamiętajcie, pamiętacie wszyscy, że 

21 października 2018 roku, bo wybory społeczeństwo nam udzieliło nam kredytu zaufania, 

staliśmy się, Drodzy Państwo Radnymi. Dzięki ich poparciu, my jako Radni, również Pan 

Wójt, otrzymaliśmy naprawdę duży kredyt zaufania od mieszkańców, obdarzyli nas 

obdarzając nas mandatem radnego, wybierając nas na to stanowisko, jak również Pana Wójta- 

gospodarza gminy mieszkańcy powierzyli nam zarządzanie i sprawami z życia publicznego, jak 

również gospodarowanie pieniędzmi, jakimi i to niemałymi pieniędzmi oraz majątkiem, jaki 

jest po prostu na stanie w gminie. A gmina tak naprawdę własnością, my tylko służymy tym 

mieszkańcom, a gminy wszystko, co w gminie, to jest własnością tak naprawdę mieszkańców 

Drodzy Państwo. Ostatnie 5 lat, a nawet można powiedzieć 5,5 roku to czas był naprawdę 

bardzo intensywnej, systematycznej pracy, opartej na dyscyplinie finansowej. 

Dla dobra całej gminy, jej mieszkańców. Nasze powiem nie będę może, te nasze dokonania 

naprawdę są konkretne i niezaprzeczalne, to za chwilę wam kilka danych przytoczę 

na potwierdzenie tego są dowodem aktywności władz. Są dowodem aktywności władz 

samorządowych, nie tylko nas- radnych, jak i wójtów, ale też nie należy zapominać tutaj w tym 

miejscu o sołtysach, pracownikach jednostek organizacyjnych, pracownikach urzędu, 

a przede wszystkim dobrej współpracy całego naszego samorządu z mieszkańcami. 

Bo to my najbliżsi jesteśmy, jak to powiedzieć, w najbliższym kontakcie z tym kontakcie  

z tym, z naszymi mieszkańcami i najlepiej wiemy to, jakie są potrzeby, co od nas oczekują. 

Za to właśnie Drodzy Państwo, chciałbym Wam tutaj serdecznie w imieniu własnym 

podziękować, bo naprawdę powiem tak no wielka przyjemność była pracować tutaj z Wami, 

przez tym mówię to teraz od siebie wielka przyjemność. Nieraz to powtarzałem, że pytając 
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mnie niektórzy redaktorzy mediów, a u Was tak jest spokojnie, a u Was tak jest smutno. 

Wynika to tylko z tego, że po prostu jesteśmy zgraną drużyną i nie jest tak do końca, bo sami 

wszyscy wiemy, jak wyglądają prace Komisji poszczególnych, tam są spory, zwady, 

negocjacje, ale zawsze potrafimy wyjść z jakąś konkretną propozycją. No bo Drodzy Państwo 

nie oszukujmy się nad to jest święto demokracji, kiedyś rada, zbiór 15 ludzi wchodzi w spór, 

każdy przedstawia swoje wizje i tak powinno być. Kończąca się Drodzy Państwo, kadencja, 

kadencję no należy ująć, naprawdę za wyjątkową. I to z wielu względów, ale najpierw powiem 

o tej takiej stronie, że nie tylko, że ona była najdłuższa i się niebawem skończy, ale musieliśmy 

jako rada sprostać wielu wyzwaniom. No należy wspomnieć tu o pandemii, która panowała. 

Gdzie wszyscy byli zaangażowani w tym czasie: szycie masek, pomoc seniorom – dowożenie 

zakupów, wszystkie jednostki, straże, wszystko było w to zaangażowane. Nikt wcześniej, 

również w poprzedniej kadencji, no nie był, nie musiał mierzyć się- tak powiem ze skutkami 

wojny np. w kraju sąsiednim, która trwa do dzisiaj. I to pokazało również, że chęć do niesienia 

pomocy nie tylko w naszej gminie wszystkich mieszkańców, tak jak również w całym kraju. 

Możemy powiedzieć, że w naszej gminie są też wyjątkowi ludzie o dobrych sercach. Również 

Drodzy koleżanki i koledzy ta kadencja jest wyjątkowa, bo wiele różnych aspektów, 

zawirowań społeczno – gospodarczych, rosnąca inflacja m.in. a mimo to Drodzy Państwo, 

udało nam się i tak wiele zrobić. Nie sposób wszystkiego tu wymienić, bo myślę, że Pan Wójt 

nie wiem, czy będzie miał jakieś bardziej szczegółowe informacje, ale ja tutaj sobie 

pozwoliłem zasięgnąć, gdzie ja to włożyłem. Teraz to jest pytanie, ale odnajdę, odnajdę, 

odnajdę i to niebawem. W 2018 roku, mam tutaj dane za cały rok. Wydaliśmy jako gmina na 

środki inwestycyjne 9 000 800 ponad, z czego pozyskaliśmy środków zewnętrznych 1 mln 700. 

W 2019 roku wydaliśmy na inwestycje 12 ponad milionów, z czego pozyskaliśmy środków 

zewnętrznych na prawie 3 mln 700, w 2020 prawie 9 mln na środki inwestycyjne- 

pozyskaliśmy prawie 6 mln 400, w 2021 6 mln 300. Prawie pozyskaliśmy 2 mln 200, w 2022 

11 ponad milionów na inwestycje, 4 mln ponad środków pozyskanych, w 2023 roku 12 mln 

500. I 8 500 mln pozyskanych środków. Mam tu wymienione takie te najważniejsze inwestycje 

wodno- kanalizacyjne, drogowe, które idą już od razu 1 mln  i do góry. A ile było jeszcze 

takich mnóstwo drobnych rzeczy. Razem w ciągu tej kadencji wydaliśmy na inwestycje ponad 

60 mln,  prawie 61 mln  z czego pozyskaliśmy prawie 27 mln. I to świadczy, że naprawdę 

tworzymy tutaj stworzyliśmy o, tak powiem, dobry zespół, na czele z Panem Wójtem, 

wszystkimi pracownikami, wszystkimi jednostkami podległymi samorządowi. 

Tworzyliśmy zespół, który wiedział, w którym kierunku idzie i mimo wszystkich tych 

przeszkód, które w tej kadencji były, które już tutaj wymieniłem. Udało nam się, tak powiem, 
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suchą stopą przejść. Nawet pandemia nie jakby to określić nie zachwiała pracy Rady. 

Pracowaliśmy praktycznie bez przerwy, nie musieliśmy skorzystać z online, jak to było 

wszędzie. Udało nam się i za to naprawdę, moi kochani bardzo Wam serdecznie dziękuję. 

Powiem jeszcze tak, że dziękuję, bo w ciągu tej kadencji tak patrząc na pracę naszej rady 

i tylko dzięki to, że właśnie to, co powiedziałem tworzyliśmy zgrany zespół, ale każdy z Was 

podchodził do obowiązków Radnego z poczuciem naprawdę dużą powagą, z dużym 

zaangażowaniem i z dużą odpowiedzialnością, jaka spoczywa na każdym z nas. I cóż ja bym 

miał powiedzieć, już mi się po prostu broda trzęsie. Chciałbym podziękować w tym 

momencie również Panu Wójtowi, to, co powiedziałem: naprawdę tworzyliśmy zgrany zespół, 

zgraną drużynę. Drużyna, która grała do 1 bramki, która miała 1 cel, zawsze osiągnąć sukces  

i zawsze wyjść z tego meczu wygranym. Tak powiem. Serdecznie dzięki również dla Pana 

Zastępcy Wójta chciałbym serdecznie podziękować. To, co wcześniej nie będę się wracał, ale 

pracownikom, wszystkim, którzy na to pracowali, chciałbym podziękować Grzegorzowi 

Górskiemu, który tutaj był nieodzownym elementem naszych transmisji. A takie naprawdę  

i podziękowania, chciałem skierować dla naszej koleżanki Magdy. Myślę, że muszę trochę 

odsapnąć, pociągnąć powietrza. Ale sami wiecie, jak Magda angażowała się w pracę naszej 

rady. Dzięki niej to nawet żadna kropka nad i nie umknęła jej. Była pomocna koleżeńska i jest 

do dziś. Myślę, że tak zawsze będzie, no osobą godną naśladowania, nie tylko, że jest 

pracownikiem urzędu, ale myślę, że jest naszą koleżanką i członkiem naszej rodziny jaką tu 

tworzymy. No i tyle moi kochani, dziękuję koleżankom, koleżance i kolegom, którzy są ostatni 

raz na tej naszej sesji. Za trud i zaangażowanie i to, co wcześniej powiedziałem myślę, że nie 

zasypiecie gruszek w popiele swoim doświadczeniem będziecie służyć młodszym kolegom. 

Będziecie działać w tej naszej najniższej społeczności, w Waszych wsiach, sołectwach. I to,  

że odchodzicie z tej rady myślę, że to tylko odchodzicie dziś, ale myślę, że to nasza przyjaźń, 

która tu się zawiązała w ciągu tych 5 lat, 5,5 roku będzie trwała nadal. I nie kontakty z Wami 

się na pewno nie urwą, ani Wasze z nami, ani nasze z Wami. I życzę wam wszystkiego 

dobrego. Nie więcej nic nie będę mówił, bo nie mogę. Dziękuję Wam jeszcze naprawdę, 

koleżanki, koledzy jako przewodniczący tej rady. Praca z Wami była naprawdę wielką, 

przyjemnością i satysfakcją. Wiedzieliśmy, jakie mamy cele, nieraz się posprzeczaliśmy, ale 

zawsze wychodziliśmy z gotowymi jakimiś tam propozycjami. Zawsze dbaliśmy o dobro tej 

Gminy i dobro mieszkańców. I oby z tego kierunku, Panie Wójcie, obyśmy nigdy nie zeszli, 

oby zawsze nam szczęście sprzyjało. Dziękuję bardzo. Panie Wójcie. 

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo. Właśnie korzystając z tych dóbr technicznych 



25 

 

to też tak na siedząco. Podsumowanie kadencji jest zawsze okazją do pewnych retrospekcji, 

spojrzenia do tego, co zrobiliśmy. I rzeczywiście, jeżeli chodzi same fakty, takie finansowo – 

techniczne, jest to dorobek dosyć znaczny. Zwłaszcza, że tak jak powiedział Pan 

przewodniczący, realizowany w bardzo trudnych czasach, różnych zawirowań, o których 

nawet no nie myśleliśmy. Zdaje sobie sprawę, że każdy czas przynosi swoje wyzwania i to,  

co stoi przed nami w dalszej przyszłości, też jest nam nieznane i być może czekają nas jeszcze 

większe wyzwania. Do tego trzeba z pokorą do tej pracy podchodzić i starać się budować 

doświadczenie, umiejętności, umiarkowany entuzjazm po to, żeby te zadania realizować. 

Pracujemy w delikatnej materii, w społeczności lokalnej, społeczności. W mniejszych 

gminach ta społeczność jest bliżej nas. Choćby ze statystycznego punktu widzenia. Duża 

aglomeracja, duże miasto, prawdopodobieństwo kontaktu z bezpośrednio z władzą gminy,  

z wójtem, zastępcą, ale również z radnymi jest dosyć ograniczone, natomiast w naszych 

małych gminach staramy się te okazję tworzyć. Zarówno poprzez zebrania wiejskie, jak  

i przez otwarte drzwi, które w zasadzie każdy z sekretariatu tam gdzieś zerka. Z jakimś 

problemem. Staramy się ich wyłapać, tych ludzi nieraz błądzą oczami po korytarzach, 

staramy się ich złapać i naprowadzić na jakieś rozwiązania. Cyfry imponujące, ale też myślę, 

że styl, w jakim udało się realizować te zadania, też jest ważny, bo tak jak tutaj mówiliśmy, 

szukaliśmy zawsze kompromisu. Jeszcze dzisiaj przed sesją gorąca dyskusja wydawałoby się, 

że na ostatniej sesji już tak nie będzie, ale jednak każda złotówka jest przedyskutowana, 

oglądana i czy to jest ostatnia sesja czy to jest pierwsza sesja to rada wykazuje troskę  

o przeznaczenie pieniędzy, o realizację inwestycji. Każdy pomysł ma służyć mieszkańcom  

i służy mieszkańcom. Natomiast z uwagi na to, że samorządy nie mają nieograniczonych 

możliwości, trzeba rozkładać pewne działania w czasie, trzeba szukać priorytetów i na tym 

głównie polegała praca rady jako organu, który stanowi o tym, co ma się w gminie dziać.  

My jako organ wykonawczy staraliśmy się czy ja jako organ wykonawczy wraz z moimi 

współpracownikami staraliśmy się realizować te zadania w miarę sprawnie oczywiście. Mam 

ciągły niedosyt. Wiemy doskonale, że wiele rzeczy nie udało się zrobić, wiele rzeczy można 

było zrobić inaczej. Nie jesteśmy alfą i omegą. Chciałoby się znać na wszystkim, ale 

współczesne czasy no tworzą takie wymagania zarówno w zakresie prawnym, technicznym, 

jak i organizacyjnym, że no nie wszystko uda się zrobić, tak, jakbyśmy sobie tego życzyli. 

Staramy się też tworzyć z pracownikami, no jak najbardziej merytoryczny zespół.  

No wiadomo, życie pisze różne scenariusze i też nie zawsze udaje się to realizować w taki 

sposób, jakbyśmy chcieli. Wszyscy są ludźmi. Pojawiają się różne problemy i no też staramy 
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się sobie z tym radzić, ale na pewno myślę, że wszyscy chcą dążyć w dobrym kierunku, żeby ta 

gmina się rozwijała i mieszkańcom żyło się jak najlepiej. Mimo dosyć wytartych sloganów, ale 

myślę, że tak, tak jest. Bardzo dziękuję Szanownej Radzie za bardzo dobrą współpracę. Jest to 

rada, która potrafiła: dyscyplinować, egzekwować, a jednocześnie wspierać, dlatego no wiele 

rzeczy udało się, udało się zrobić, nie tracąc czasu. Być może ku niezadowoleniu mediów, nie 

tracąc czasu na jakieś niepotrzebne, niepotrzebne spory. Nie miałem nigdy wątpliwości,  

że każdy z Państwa z osobna ma dobre intencje w odniesieniu do gminy, swojego regionu, ale 

też gminy jako takiej. W związku z tym nigdy nie uważałem, że czyjeś wnioski, sugestie są 

mniej ważne czy nieistotne. Dlatego też myślę, że ten skład przyszłej rady też gwarantuje taki 

styl pracy, który się sprawdził. Ja oczywiście uważam, że Państwa udział w tym zresztą też 

jakby poparcie dla znacznej części z Państwa w tych ostatnich wyborach, ale też jakby mój 

wynik jest bardzo dużym kredytem zaufania. Jestem, można powiedzieć, zaskoczony tak 

wysokim poparciem, bo tak jak powiedziałem, świadomość wielu rzeczy, które nie udało się 

zrobić i wiele rzeczy, które oczekują na nas, zwłaszcza w takiej gminie jak nasza, gdzie ten 

rozwój jest tak dynamiczny, że no ciągle tego światełka w tunelu nie możemy ujrzeć, ciągle 

jeszcze ten tunel się wydłuża i pracy zostało nam bardzo dużo. Być może, należy się z tego 

cieszyć. Będzie okazja do czerpania satysfakcji w kolejnych latach, ale poparcie, jakie udzielili 

zarówno mi, jak i komitetowi mieszkańcy, jest bardzo duże i jest ogromny kredyt zaufania. 

Bardzo dziękuję mieszkańcom za to, ale tak jak powiedziałam, jest to ogromna zasługa 

Państwa i również pracowników gminy. Ja z pracownikami też po zaprzysiężeniu będę 

odbywał spotkania. Czekają nas kolejne spotkanie, też z mieszkańcami, w związku z wyborami 

sołtysów, więc będzie też okazja do tego, żeby mieszkańcom podziękować, ale też na pewno 

usłyszeć kolejne rzeczowe oczekiwania. Być może jakieś jakąś nutkę krytyki, która na pewno 

będzie motywowała do tego, żeby starać się zrealizować te zadania jeszcze lepiej. Także 

podsumowując, serdecznie Państwu wszystkim dziękuję. Za chwilę tutaj nastąpią pewne 

czynności, takie już organizacyjne. Z podsumowaniem sesji, z wręczeniem drobnych 

upominków i podziękowań. Bardzo dziękuję też pracownikom bezpośrednio związanym  

z prowadzeniem sesji. Ale te kuluary związane z materiałami są znacznie szersze. Nie zawsze 

to się udawało zrobić idealnie. Masa sprawozdań, masa dokumentów, zawsze w pośpiechu  

te papiery są dla nas zmorą, ale cóż? No takie są przepisy tego, to trzeba realizować i mam 

nadzieję, że te drobne potknięcia, które nam jako urzędowi się zdarzały, możemy tutaj puścić  

w niepamięć i rozpocząć nową kadencję nowym otwarciem. Mam nadzieję, że będziemy 

pracować na tym, że będzie jeszcze lepiej. Także serdecznie Państwu dziękuję i przystąpimy 

pewnie do wręczenia upominków. 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, tak żeby teraz Panie Wójcie tak jeszcze tak, pół żartem, pół 

serio, zanim przejdziemy do wręczenia tych takich małych upominek, za nami kadencje ja 

tutaj mam, pofatygowałem się, mam wyciągnięte tutaj statystyki udziału w wszystkich  

w sesjach, nie będę tego odczytywał, ale teraz tak powiem, że zaczniemy od tych, którzy 

mieli stuprocentową frekwencję. A potem reszta wg zasług- nie żartuje. Naprawdę frekwencja 

na posiedzeniach komisji, jak również rady. Powiem tylko no, grubo ponad 90, 90%,  

|,ale w większości przypadków indywidualnie, jakby patrząc, jest to 100%. To świadczy 

również o zaangażowaniu w pracę na rzecz i dobro gminy i tych mieszkańców. Tutaj tak mi 

się widzi Janek. Patrz Twoja komisja, wszystkie posiedzenia, 100%. Ale ktoś będzie chciał? 

Nie będziemy tutaj się rozwodzić nad statystykami. Naprawdę widać, to świadczy, jak to 

powiedziałem o zaangażowaniu, podejściu i odpowiedzialności do pełnienia tej funkcji w tej 

radzie. Dziękuję bardzo, Panie Wójcie teraz przechodzimy do czynności, o których Pan 

zapowiedział. 

Piotr Lach – powiedział, Proszę Państwa, przepraszam, że nie zaczniemy od Pań. Ale 

chcieliśmy zachować jakiś tutaj porządek. Myślę, że rada jest na tyle zgrana, że się tutaj nie 

obrazi. W związku z tym rozpoczynam od podziękowań dla Pana Radnego Jana Hammachera 

– Radnego Gminy Złotów kadencji 2018 do 24. Dobiega końca kadencja, ósma kadencja 

Rady Gminy Złotów. Z tej okazji w imieniu społeczności Gminy składamy podziękowania za 

Pana pracę na rzecz samorządu gminy w latach 2018 – 2024. Mijające lata były latami 

wymagającymi i trudnymi. Mimo tego zrealizowanych zostało wiele istotnych inwestycji  

i przedsięwzięć, które są również Pana zasługą. Życzymy zdrowia oraz pomyślności zarówno 

w życiu osobistym jak i zawodowym. 

Jan Hammacher – powiedział, dziękuję bardzo. 

Piotr Lach – powiedział, tak jest, ustawienie nietypowe jak na dzisiejszą sesję. Ale też chodzi 

właśnie o to, że osoby, które obserwują obrady rady, mogły uczestniczyć w tym ostatnim 

akcie, z którym mamy dzisiaj do czynienia ostatnią sesją, ale jednocześnie z tymi 

podziękowaniami staramy się, żeby było to dobrze widoczne. Bo myślę, że nie mamy się 

czego wstydzić i nie obdarowujemy się tutaj kluczykami od samochodów. Prezenty, prezenty 

są praktyczne, ładne, ale praktyczne i być może będą służyły, będą służyły. Kolejny, 

kolejnym pracom na rzecz społeczności gminy. Właściwie większość z nas z marszu 

przechodzi do następnej pracy. W związku z tym ta uroczystość dzisiaj ma charakter taki 
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formalny, ale tak jak powiedzieliśmy, wszyscy zasługują, zasługują na jak najwyższe słowa 

uznania i takie kieruje też do Tadeusza Brzezińskiego – Pana Radnego z Radawnicy. I treść 

tego podziękowanie jest taka sama. Nie będę odczytywał, ale jest mi bardzo miło, że 

mogliśmy współpracować i tym bardziej że będziemy współpracowali również dalej 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo za minioną kadencję i myślę, że jak się 

siedziałeś u prawego boku, tak będziesz dalej siedział u prawego boku. Nie wiadomo  

u jakiego przewodniczącego, ale dalej zobaczymy u prawego boku. Zobaczymy, dziękuję, 

bardzo, to przy okazji, jak powiedziałem Panu Wójtowi. 

 Piotr Lach – powiedział, po sąsiedzku Pan Radny Jacek Januszewski, radny z Franciszkowa, 

ale te okręgi są – były bardzo złożone, zmieniające się w trakcie kadencji więc ta perspektywa 

była bardzo szeroka, spojrzenia poszczególnych radnych także bardzo dziękuję. Również 

będziemy kontynuowali współpracę i życzę kolejnych sukcesów. 

 Sławomir Czyżyk – powiedział, żeby wszystkim przypominał tą wyjątkową sesję. Dziękuję 

serdecznie. 

Piotr Lach – powiedział, tak jest, podziękowania dla radnego Tomasza Kędzi. 

Kończymy współpracę, taką formalną, ale znając tutaj Pana Radnego, to jest zawsze do 

dyspozycji, zawsze otwarty na wszelkie propozycje pomocy. 

 Sławomir Czyżyk – powiedział, w związku z tym, że no nie powiodło Ci się w ostatnich 

wyborach, ale to, co powiedziałem myślę, że to doświadczenie, które nabrałeś zaprocentuje  

z biegiem czasu, pewnie jesteś człowiekiem młody i pewnie tu wrócisz, tego Ci życzę. 

Dostaniesz za to większy bukiet. 

Piotr Lach – powiedział, takie są losy, takie są decyzje wyborców, ja natomiast oczywiście 

chciałbym podkreślić, że jesteśmy przekonani, że osoby, które wejdą do tej Rady i też pewnie 

będziemy wkrótce o tym mówili, bo 7 maja spotykamy się na sesji inauguracyjnej nowej 

kadencji, ale już myślę, że warto zapewnić, że te osoby, które się pojawią w Radzie 

będą tutaj dobrze przyjęte i będą dobrze współpracowały. Także nie chcemy nikogo oceniać, 

nie chcemy nikogo przekreślać. Myślę, że ta współpraca z nowymi Radnymi będzie się 

kształtowała również bardzo dobrze, a tymczasem podziękowania dla Pana Radnego 

Bartłomieja Batko – bardzo trudny okręg, Dzierzążenko, mnóstwo, mnóstwo problemów, 

mnóstwo spraw. Jedno z najbardziej doinwestowanych sołectw, a jednocześnie wymagających 

kolejnych ogromnych nakładów. Także bardzo trudne wyzwanie było i będzie. 
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 Piotr Lach – powiedział i Pan Adam Tomaszewski, Radny z Międzybłocia, m.in. też trudna 

kadencja, więc w Międzybłociu ciągle nie możemy doszlifować tych rzeczy, które 

chcielibyśmy zrealizować w Międzybłociu. Mam nadzieję, że w tej kadencji będzie więcej 

tych okazji do przecinania wstęg. Chociaż staramy się tego za dużo nie robić, ale życzę Panu 

Adamowi, żeby tam troszeczkę nożyczki stępił. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, moje gratulacje i podziękowania i cieszę się, że jesteś na 

nowo w tej Radzie i mam nadzieję, że dalej będziesz prowadził tą taką ścisłą dokumentację, 

gdzie jakieś znaleźć zaległe dokumenty, to nigdzie indziej tylko u Adama. [Adam 

Tomaszewski] u mnie w archiwum. 

 Piotr Lach – powiedział, zapraszamy do zdjęcia. Tak jest i Pani Adriana Opłatek. Stawnica. 

Pani Adriana w swojej walce wyborczej musiała stoczyć. No, dosyć trudny bój, ale będzie  

z nami w kolejnej kadencji, a ta poprzednia też obfitowała w wiele zadań, w wiele problemów 

poradziła sobie z nimi doskonale. A przecież bycie Radnym to nie tylko problemy własnego 

okręgu, tylko całej gminy i trzeba poszukać kompromisu, o czym mówiłem. I z Panią Adrianą 

udaje się to doskonale, poza tym jest taką naszą moderatorką, organizatorką wielu 

przedsięwzięć. I no jest nadzieja na dalsze. 

Piotr Lach – powiedział, zapraszamy Panią Radną Alicję Bulawę. Również doświadczona 

działaczka społeczna. Bardzo dziękuję za minioną kadencję, bój o nową był stoczony  

z dobrym skutkiem. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, im bardziej większy, tym bardziej jeszcze większą 

satysfakcję, że bo Ci, którzy, bo wiele osób z nas, 7 osób chyba nie miało w ogóle 

konkurencji, ale Ci, którzy mieli konkurencję, naprawdę czapki z głów, bo praktycznie, 

wszyscy dali, powiem tak, poradzili, co dali radę. Jedni mieli większą, drudzy mniejszą 

konkurencję, ale ludzie to docenili, że no trud i zaangażowanie tych jakby to powiedzieć 

starych Radnych. [Alicja Bulawa] Tak jest. 

 Piotr Lach – powiedział, zapraszamy do zdjęcia bliżej tutaj, zapraszamy do zdjęcia 

szybciutko. Póki oczka suche. Dziękuję bardzo. Adam Sulima. Radny z Blękwitu również 

stoczył walkę o kolejny mandat. Bardzo dziękuję. Cieszę się również z pewnych awansów 

zawodowych. Pana Adama. Może nie miejsce teraz, żeby o tym mówić, ale myślę,  

że doświadczenie w Radzie, w pracy, w samorządzie pomogło i pomoże w realizacji 

obowiązków zawodowych. Bardzo jesteśmy dumni i cieszymy się z tego, co się wydarzyło,  

a tymczasem bardzo dziękujemy za minioną kadencję. [Sławomir Czyżyk] Ja również 
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dziękuję Adam i dzięki za to, jakie Wójt, Pan Wójt powiedział o walkę i tak walczyłeś, że po 

prostu nie zatrzymałeś się i awansowałeś. I do zdjęcia za zapraszamy. [Adam Sulima] 

Dziękuję. Pan Andrzej Białczyk, Radny ze Świętej. Największa miejscowość, czyli najwięcej 

problemów, ale doświadczenie bycie sołtysem, no ale przede wszystkim otwartość na ludzi 

Pana sprawiła, że nie było konkurencji, a miniona kadencja myślę, że była udana. 

Oczywiście, zostało nam wiele do zrobienia. Wszystko przed nami. Na razie dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, ja również Andrzej dziękuję i jak Wójt powiedział najwięcej 

problemów, największa miejscowość, widać to po naszych tych kolorach włosów. 

Piotr Lach – powiedział, dziękujemy. Pani Ewa Mreła. To jest oczywiście osoba, której się 

najbardziej bałem. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, ja już na Komisjach też mówiłem  

o tym, że no bardzo merytoryczna Komisja. Nie można było liczyć na pobłażliwość, ale 

można było liczyć na merytorykę i rozsądek, co nie zawsze jest w dzisiejszych czasach takie 

oczywiste. Także serdecznie dziękuję i no mam nadzieję, że w duchu również ocenia Pani 

pracę moją i urzędu tak jak było na papierach. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zarazem jesteś osobą życzliwą i można z nią negocjować 

jeszcze w razie „w”. [Ewa Mreła] Dziękuję bardzo. 

Piotr Lach – powiedział, Pan Jan Bulawa, Pan Jan Bulawa jest tutaj, no Pan Jan próbował 

nas wspierać już z wyższej płaszczyzny – nie powiodło się tym razem. Jak powiedziałem,  

no żeby być no grzeczny wobec tych osób, które wejdą do Rady. To nie chcę, powiedzieć,  

że szkoda, że Pana tu nie będzie, bo to tak, jakbym źle oceniam tych, którzy Pana będą 

zastępować, ale no mam nadzieję, że współpraca będzie dalej aktywna, jest Pan bardzo 

doświadczonym społecznikiem i myślę, że to, co Pan zrobił w tej mijającej kadencji, na 

pewno zostanie zapamiętane. I jest stanowi dobry, dobry przyczółek dla tych osób, których 

Pan wskazał z dobrym skutkiem na swoich następców. Dziękuję bardzo. 

Jan Bulawa – powiedział, dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Janek dalej będziesz działał tak jak działasz. Kadencja trwa 

tylko 5 lat. Także …[Jan Bulawa] Zgadza się. Wszystko przed Tobą. 

Piotr Lach – powiedział, coś nie pasowało, ale zostawimy sobie przewodniczącego na deser. 

A tymczasem serdeczne podziękowania dla Pani Teresy Pawłowskiej. Też nie kończymy 

współpracy, będziemy współpracowali dalej. Miniona kadencja też trudna. Parę rzeczy udało 

się zrobić, wiele rzeczy czeka. Mam nadzieję, że uda się zrobić więcej. Zarówno w oparciu  
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o inwestycje gminy, jak i współpracy z choćby samorządem powiatowym, bo też wiele rzeczy 

zostało w tym rejonie do zrobienia. Więc znając Panią Teresę, na pewno łatwego życia nie 

będą mieli i mam nadzieję, że nas oglądają w tej chwili Pani Tereso. Pozdrawiamy 

serdecznie. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję za minioną kadencję. Wszyscy wiecie – Terenia 

jest dowodem tego, że nigdy nie trzeba zaprzestawać zawsze trzeba walczyć. I ostatnie 

wybory pokazały do tego, że rzeczy niemożliwe, można nieraz oczywiście plany zrealizować, 

bo konkurencja była duża, ale chęć Twoja bycia tutaj w radzie jeszcze większa. Daliśmy radę. 

[Piotr Lach] Zapraszamy do zdjęcia. 

Teresa Pawłowska – powiedział i ten zapis... […] 

Piotr Lach – powiedział, Pani Alicja, Sławianowo, Pani Alicja stwierdziła, że rezygnuje  

z dalszej pracy już jako Radna. Natomiast jesteśmy przekonani, że będzie osobą, która będzie 

wspierała działania lokalnej społeczności, bazując na swoim doświadczenia, a przede 

wszystkim dobrych kontaktach z mieszkańcami. A co najważniejsze, też to wspaniałej 

osobowości, bo bez tego pewnie niewiele by tam udało się zrobić. Myślę, że wszyscy  

no jesteśmy jakimiś, jesteście Państwo jakimiś indywidualnościami o bardzo otwartych 

charakterach, otwartych osobowościach jak Pani Alicja- również do takich osób należy  

i bardzo Pani dziękuję za spokojną, merytoryczną współpracę w tej kadencji, która minęła  

i życzę Pani bardzo szczerze – zdrowia, pomyślności, ale myślę, że jak będzie zdrowie,  

to o pomyślność Pani zadba, bo jest Pani bardzo zaradną osobą. 

Alicja Bulawa – powiedziała, Dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, to, co mówiłem z Rady i tak jak Tomek czy również Janek 

nasza przyjaźń będzie trwała dalej, bo to tutaj naprawdę stosunki ludzkie takie. Nie 

wiedziałem, jak to określić, czy to koleżeństwo, czy to już aż przyjaźń. 

Alicja Szewczuk – powiedziała, ja bym chciała, jak już stoję na tym podium to bym chciała 

bardzo podziękować Panu Wójtowi, Panu Zastępcy, Koleżankom i Kolegom za miłą 

atmosferę i wzajemne zrozumienie. Panu Grzegorzowi, Pani Magdzie przede wszystkim też 

za miłą atmosferę i pracownikom, może tak pracownikom urzędu – też nigdy nie zaznałam 

żadnego takiego rozczarowania do pracowników Urzędu Gminy, zawsze byłam przyjmowana 

należycie, tak samo i ze strony tu Pana Wójta i Pana Zastępcy. No i cóż, Koleżanki i Koledzy 

przyszło mi się z Wami rozstać, ciężko mi trochę, ale no życzę Wam dalszej, owocnej pracy 
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na dalszą kadencję. Wszystkiego dobrego. 

Piotr Lach – powiedział, proszę Państwa na deser, na deser podziękowania dla Pana 

Przewodniczącego, naszego wieloletniego, doświadczonego samorządowca z ogromną 

historią. Pewnie jakby tam miał napisać wszystko, co wie o gminie, to tych kartek byłoby 

bardzo dużo, ale najważniejsze, że zostaje to w pamięci pewnie i radnych, i mieszkańców  

te efekty pracy i współpracy widać, jak się jedzie przez gminę, nie tylko przez Skic, nie tylko 

przez Skic. O tym też trzeba pamiętać. Także dziękuję bardzo i wszystkiego dobrego. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Dziękuję bardzo Panu Wójtowi, dziękuję bardzo Zastępcy, 

podziękowania skierowane również do Koleżanek i Kolegów Radnych, naprawdę pełniąc 

funkcję przez tą kadencję, no nie tylko tą kadencję, ale to mówię o tej kadencji – była 

wyjątkowa. I wszystkim i każdemu z osobna, i wszystkim razem serdecznie dziękuję. To była 

no prawdziwa przyjemność pracować z takimi osobami jak Państwo tu jesteście, dziękujemy. 

Aha, a ja sobie na deser zostawiłem też kogoś. Mam tu duże podziękowania dla Pana Piotra 

Lacha – Wójta Gminy Złotów. W imieniu Rady Gminy Złotów składam na Pana ręce 

podziękowania za owocną współpracę w mijającej kadencji 2018 – 2024.  Cenimy sobie Pana 

zaangażowanie i profesjonalizm w kierunku, w kierowaniu Urzędem Gminy Złotów. Dzięki 

wspólnej pracy mogliśmy rozwijać gminę Złotów poprzez sprawne zarządzanie oraz 

realizację istotnych dla mieszkańców inwestycji. Gratulujemy bardzo dobrego wyniku  

w plebiscycie wyborczym, bo dla Pana to był plebiscyt, który ugruntowuje kontynuację Pana 

pracy na stanowisku Wójta Gminy Złotów. Liczymy, że nadchodząca kadencja przyczyni się 

do dalszego rozwoju naszej gminy, a kontynuacja współpracy okaże się równie owocna, jak  

w tej kadencji. Podpisy wszystkich Radnych na tym podziękowaniu. Cieszę się Panie Wójcie, 

że tak jak powiedziałem tworzyliśmy 1 zespół, 1 drużynę razem z Panem, razem z wszystkimi 

pracownikami. Razem z wszystkimi kierownikami jednostek samorządu terytorialnego, 

organizacji, sportowców, koła gospodyń, wszystkich, którzy po prostu mają wpływ na życie 

naszej i rozwój naszej gminy. Myślę, że ta obrana droga będzie kontynuowana. Zawsze chce 

się więcej. Wszyscy rozumiemy, że zawsze tego się nie da do końca tak ocenić, bo 

problemów zawsze jest więcej jak, potrzeb jest zawsze więcej niż możliwości, ale żebyśmy 

zawsze się starali. Bo mówię tak, że nie ma sprawnie ważnych. Te najmniejsze, 

najdrobniejsze są ważne, ważne, ważniejsze i najważniejsze, żebyśmy zawsze umieli wybrać 

te, które są na daną chwilę najważniejsze, które przyczynią się do poprawy jakości życia 

mieszkańców i oraz dla rozwoju naszej gminy. Dziękuję bardzo. 

Piotr Lach – powiedział, dziękuję bardzo. Dziękuję. Myślę, że to jest o wiele bardziej cenne 



33 

 

dla mnie niż wszystkie absolutoria, które są kwestią formalną. A to, że jest o wiele, o wiele 

cenniejsze. Te Państwa życzenia. Także serdecznie za nie dziękuję. Myślę, że to już mam  

w ręku, tego nie oddam, a reszta to już jest przyszłość. Tak jak powiedziałem, może być 

zadziwiająco łatwo. Ale też może być zadziwiająco trudno. Zobaczymy, wszystko przed 

nami. Za to, co było serdecznie dziękuję. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Bo Wójt jest Wójtem, ale też musi mieć swoich zastępców. 

Naprawdę, Panie Pawle serdecznie, również serdeczne podziękowania na Pana ręce w imieniu 

całej Rady, za aktywność, za zaangażowanie, za wypełnianie, wzorowe wypełnianie 

obowiązków na swoim stanowisku. Myślę, że dalsza współpraca będzie się układała tak jak 

dotychczas, a może i nawet lepiej. Tak jak Pan Wójt powiedział, problemów jest mnóstwo, 

ale po to jesteśmy po to nowa Rada jest powołana, żebyśmy te problemy rozwiązali w imieniu 

mieszkańców. 

Paweł Michalski – powiedział, ja również Państwu bardzo dziękuję za tą kadencję. Jestem do 

dyspozycji. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, To teraz po kolei. Ciekawe, kto to będzie nagrywał?  

Bo chcielibyśmy podziękować również Grzegorzowi. Grzegorzowi za te 5,5 roku nagrywania 

nas, tutaj, dobrze by było jakbyś te niepotrzebne rzeczy mógł ich tam wyciąć i usunąć, ale 

tego się nie da. Myślę, że to dzięki Tobie szło to w miarę sprawnie, tak jak wedle wymogów  

i przepisów prawa. No nie wiem, kiedy się wybierasz na emeryturę? [Grzegorz Górski]   

To jeszcze trochę, to jeszcze będziesz z nami. Także dalszej owocnej współpracy. No i 

koleżanka została jedna z ważniejszych osób. Magda tak jak koleżanki i koledzy, no w swoim 

wystąpieniu mówiłem i powtórzę to jeszcze raz, nieodzownym elementem jest nasza pani 

kierownik w biurze. Pani kierownik biura, która praktycznie nas wszystkich tu 

dyscyplinowała przez tą kadencję. Wszystkie niedociągnięcia, nieścisłości potrafiła wyłuskać 

i natychmiast tutaj nas naprowadzić na dobrą drogę. Magda- Twoje koleżeństwo, Twoje 

zaangażowanie w pracę jaką wykonujesz no jest po prostu dla mnie osobiście niedocenione, 

nieocenione, nie da się tego w żaden sposób, no nie oj tam, oj tam, nikt tutaj nie będę 

powiedział no chcę się komuś spodobać, ale wszyscy to widzimy, że wszyscy przyznają rację. 

Upominanie, oświadczenia majątkowe, Magda co jest źle, co nie tak, tu trzeba – tu termin 

taki, siaki, owaki, tu absolutorium. Ona nad wszystkim czuwa. Myślę, że ta współpraca, 

współpraca dalej będzie tak owocna. Dalej będziesz nas tutaj, pilnowała tych nowych, starych 
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radnych. Z wiekiem różnie to jest. 

Adriana Opłatek – powiedziała, ja myślę, żeby tak nie było. Żeby było miło, za dużo nie 

powiem, to przeczytam tak?  Bo już nic nie powiem, proszę, naszą trójkę, tak proszę, naszą 

trójkę na środek, kolegów i koleżanki. Ala, Tomek i Jasiu. Chciałabym, żeby tak 

symbolicznie każdy z nas podał koleżankom i kolegom rękę, żeby się z nimi tak grzecznie 

pożegnać. Oficjalnie, ale przeczytam słowa, które żeśmy wspólnie z koleżankami napisały  

i myślę, że one odzwierciedlają wszystko. Te słowa macie również w kopertach, które 

znajdują się w prezencie. Wspomnienia. Byliśmy jak jedna rodzina, lecz czas pędzi jak jedna 

godzina. Żyliśmy tu w zgodzie, a nie trudzie, bo my wszyscy wspaniali ludzie. Wiele się 

działo, tu rzeczy ciekawych, wiele tu przeżyć i westchnień zostało. Rozmawialiśmy jak 

królowie z wagą złota, w każdym słowie. Rozmawialiśmy, jak książęta by urazów nie 

pamiętać, by na ustach swoich gościć serca w czystej niewinności. Takie życie bowiem 

mamy, jak ze sobą rozmawiamy. Czas pożegnań nigdy nikogo nie cieszy. Nikt więc zatem do 

tego nie spieszy. Niech ten klimat nie opuszcza nas. Dziękujemy Wam za ten wspólny czas. 

Wyjątkowa Rada Rady Gminy Złotów 2018 do 24. Dziękuję, że byliście z nami. Także 

myślę, że wszyscy razem. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję jeszcze raz wszystkim i czy ktoś z Państwa jeszcze 

chciałby zabrać głos? Tak, kolega Jan Bulawa proszę, Radny Jan Bulawa. 

 Jan Bulawa – powiedział, może tak na zakończenie – c hciałem wszystkim koleżankom, 

kolegom Radnym, Panu Wójtowi, wszystkim pracownikom urzędu, serdecznie podziękować 

za miłą współpracę, owocną. Jestem ostatni raz, też może bym odbierany jako troszeczkę 

Radny bardzo drobiazgowy. Może się czepiałem troszeczkę to przepraszam, ale taka już moja 

natura. Chciałbym wszystkim życzyć wszystkiego dobrego w życiu osobistym, zawodowym  

i życiu społecznym. Dziękuję. 

 Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, jeszcze ktoś z Państwa? 

 
- więcej głosów nie było 
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Ad. 17 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął LXIX sesję Rady Gminy Złotów. 

 

Obrady zakończono o godz. 1017 
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